

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 361b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE Rapporteur welcomes arrest of Mladic's aide and urges authorities to arrest the remaining fugitives

Strasbourg, 01.06.2007 - Tony Lloyd (United Kingdom, SOC), Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) Rapporteur on the Prosecution of offences falling within the jurisdiction of the International Criminal Tribunal for the former Yugoslavia (ICTY), today welcomed the arrest by the Interior Ministries of the Republika Srpska and Serbia of Zdravko Tolimir, one of the remaining fugitive's war criminals.

Mr Lloyd noted that this arrest is an important step in the reconciliation process and demonstrates that, with the needed political will, fugitives can be found. "The arrest of Zdravko Tolimir is a very important step in the right direction" he said. "I welcome the fact that the authorities of Bosnia and Herzegovina and Serbia cooperated in the arrest of Zdravko Tolimir. Both countries are internationally and morally committed to ensure full co-operation with the ICTY and this can only be done once all fugitives have been arrested and transferred to The Hague."

Mr Lloyd urged the authorities of both countries to continue to do everything in their power to locate and arrest the remaining fugitives and so to show that no-one is above the law.

See Mr Lloyd's [report](#) (4 May 2007)

Le rapporteur de l'APCE se félicite de l'arrestation de l'adjoint de Mladic et invite instamment les autorités à arrêter les derniers criminels en fuite

Strasbourg, 01.06.2007 – Tony Lloyd (Royaume-Uni, SOC), rapporteur de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) sur les poursuites engagées pour les crimes relevant de la compétence du Tribunal pénal international pour l'ex-Yougoslavie (TPIY), s'est félicité aujourd'hui de l'arrestation par les ministères de l'Intérieur de la République Srpska et de la Serbie, de Zdravko Tolimir, un des derniers criminels de guerre en fuite.

M. Lloyd a déclaré que cette arrestation constituait une étape importante dans le processus de réconciliation et montrait que, avec la volonté politique nécessaire, il était possible de retrouver les criminels en fuite. « L'arrestation de Zdravko Tolimir constitue un progrès très important dans la bonne direction », a-t-il déclaré. « Je me félicite de ce que les autorités de la Bosnie-Herzégovine et la Serbie aient coopéré à l'arrestation de Zdravko Tolimir. Les deux pays se sont engagés internationalement et moralement à collaborer pleinement avec le TPIY, et cela ne pourra se faire que lorsque tous les criminels en fuite auront été arrêtés et transférés à La Haye », a-t-il ajouté.

M. Lloyd a invité instamment les autorités des deux pays à continuer de tout faire pour localiser et arrêter les derniers criminels recherchés afin de bien montrer que nul n'est au-dessus des lois.

Voir le [rapport](#) de M. Lloyd (4 mai 2007).

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).